

**Italy (ratification: 1971)**

Direct Request, 2005

1. The Committee notes the information provided in the Government's report, in particular the adoption of Decree No. 288 of 15 July 2003 containing provisions relating to first aid in enterprises, in accordance with section 15(3) of Legislative Decree No. 626 of 19 September 1994. The Committee also notes the observations of the Italian General Labour Confederation (CGIL), the Italian Confederation of Workers' Trade Unions (CISL) and the Italian Labour Union (UIL) concerning Italian legislative procedure. *In this regard, the Committee invites the Government to respond to its observations in its next report.*

2. *Part IV of the report form. Application in practice.* The Committee requests the Government to continue to provide statistics, inspection reports and information, disaggregated by sex whenever possible, on the number of workers covered by the legislation, the number and nature of contraventions reported, as well as any information allowing the Committee to assess more accurately the manner in which the Convention is applied in practice in the country.

1. La commission prend note des informations fournies dans le rapport du gouvernement, en particulier l'adoption du décret no 288 du 15 juillet 2003 contenant des dispositions relatives aux premiers secours dans les entreprises, en application de l'article 15, paragraphe 3, du décret législatif no 626 du 19 septembre 1994. La commission note également les observations émises par la Confédération générale italienne du travail (CGIL), la Confédération italienne des syndicats des travailleurs (CISL) et l'Union italienne du travail (UIL) concernant la procédure législative italienne. *A cet égard, la commission invite le gouvernement à fournir une réponse à ses commentaires dans son prochain rapport.*

2. *Partie IV du formulaire de rapport. Application pratique.* La commission prie le gouvernement de fournir des statistiques et des rapports d'inspection, des informations, ventilées par sexe, lorsque cela est possible, sur le nombre de travailleurs couverts par la législation, le nombre et la nature des infractions constatées, ainsi que toute information qui permettrait à la commission de mieux apprécier la manière dont la convention est appliquée en pratique dans le pays.